
Title (en)
Use of reaction products from alcenylspirodilactones and amines as paraffindispersants.

Title (de)
Verwendung von Umsetzungsprodukten von Alkenylspirobislactonen und Aminen als Paraffindispergatoren.

Title (fr)
Utilisation de produits de réaction d'alcénylspirodilactones et d'amines comme dispersants de paraffines.

Publication
EP 0413279 A1 19910220 (DE)

Application
EP 90115457 A 19900811

Priority
DE 3926992 A 19890816

Abstract (en)
Use of reaction products of alkenyl-spirobislactones of the formula <IMAGE> in which R is C8-C200-alkenyl in each case, with amines of the formula
NR<1>R<2>R<3>, where R<1>, R<2> and R<3> can be identical or different and at least one of these groups R<1>, R<2> or R<3> is C8-C36-
alkyl, C8-C36-alkenyl or cyclohexyl and the other groups are hydrogen or a group of the formula -(A-O)xH or -(CH2)n-NYZ, A-C2H4- and/or -C3H6-,
x is a number from 1 to 20, n is 2 or 3 and Y and Z can be identical or different and are hydrogen or a group of the formula -(A-O)xH, as paraffin
dispersants in middle distillates and crude oil.

Abstract (de)
Verwendung von Umsetzungsprodukten von Alkenyl-spirobislactonen der Formel <IMAGE> wobei R jeweils C8-C200-Alkenyl bedeuten, mit Aminen
der Formel NR¹R²R³ wobei R¹, R² und R³ gleich oder verschieden sein können und mindestens eine dieser Gruppen R¹, R² oder R³, C8-C36-Alkyl,
C8-C36-Alkenyl oder Cyclohexyl und die übrigen Gruppen Wasserstoff oder eine Gruppe der Formel -(A-O)xH oder -(CH6)n-NYZ, A-C2H4- und/oder
-C3H6-, x eine Zahl von 1 bis 20, n 2 oder 3 und Y und Z gleich oder verschieden sein können und Wasserstoff oder eine Gruppe der Formel -(A-
O)xH bedeuten, als Paraffindispergatoren in Mitteldestillaten und Rohöl.
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